
 
 

 
 

 

            Kraków, dnia 22.07.2019 

 

 

Do  

Jacka Majchrowskiego  

Prezydenta Miasta Krakowa  

pl. Wszystkich Świętych 3-4 

30-004 Kraków  

 

Dotyczy: ustawienia w centrum Krakowa nowych koszy na butelki plastikowe, szklane oraz puszki  

 

INTERPELACJA 

 

Szanowny Panie Prezydencie, 

W oparciu o art. 24 ust. 3 Ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku 
z późniejszymi zmianami (Dz. U. Nr 16, poz. 95), zwracam się do Pana z interpelacją w 
następującej sprawie.  
 

Czysta i zadbana przestrzeń publiczna to jeden z ważniejszych wyznaczników nowoczesnego 
i ekologicznego miasta. W przypadku Krakowa to przestrzeń służąca zarówno mieszkańcom, jak i 
13 milionom turystów, którzy przyjeżdżają do naszego miasta każdego roku. Od wielu lat jesteśmy 
na pierwszym miejscu w rankingach najchętniej odwiedzanych polskich miast. Poza oczywistymi 
korzyściami wizerunkowymi i finansowymi, musimy pamiętać o tym jakie koszty środowiskowe 
ponosimy.   
 
Według badań 98 proc. Polaków kupuje napoje w plastikowych opakowaniach, a na jedną osobę 
przypada średnio jedna taka butelka dziennie. Zakładając, że turystyczny pobyt w Krakowie trwa 
średnio 2-3 dni, możemy przyjąć, że odwiedzający nasze miasto pozostawiają w Krakowie 
kilkadziesiąt milionów butelek plastikowych rocznie. To ogromna liczba, a ciężar zadbania o te 
odpady ponosi gmina oraz jej mieszkańcy. 

 
Nie można zapomnieć także o przepisach unijnych, które wyraźnie określają, iż poziom recyklingu 
butelek plastikowych ma się sukcesywnie zwiększać. Według tzw. „dyrektywy plastikowej” poziom 
ich recyklingu ma wynieść 77 proc. do 2025 roku i  90 proc. do 2029 roku. Dane dotyczące Polski 
pokazują, że osiągnęliśmy dopiero 34,7 proc. (w przypadku PET). 
 
Mając na uwadze wskazane przeze mnie dane oraz dobro Krakowian, apeluję o uzupełnienie 
mapy koszy na odpady zmieszane w Krakowie o 3 rodzaje nowych koszy na butelki plastikowe, 



 
 

 
 

szklane oraz puszki. Kosze powinny stanąć w rejonach najbardziej uczęszczanych przez turystów, 
takich jak Stare Miasto, Kazimierz, Podgórze. Korzyść płynąca z takiego rozwiązania  
to dostęp do czystej, posegregowanej frakcji oraz możliwość kształtowania pozytywnych nawyków 
społecznych. 

 

 

Biorąc pod uwagę powyższą argumentację, uprzejmie proszę o odpowiedź na poniższe pytania: 

1. Czy przewiduje się w najbliższym roku wprowadzenie takiego lub podobnego rozwiązania? 

2. Jeśli odpowiedź na pierwsze pytanie jest negatywna, to czy widzi Pan możliwość zrealizowania 

takiego zadania? 

 
Z wyrazami szacunku 

 

 
 

_________________________ 

Łukasz Gibała – Radny Miasta Krakowa 


